

註 釋

- (一) 香港中學文憑考試設有三類學科：甲類(高中科目)、乙類(應用學習科目)及丙類(其他語言科目)。甲類學科採用水平參照匯報方法，把考生的表現，參照一套等級描述來匯報成績。考生成績分為五個等級(5、4、3、2、1)，第5級為最高，第1級為最低。在第5級內，成績最佳的考生可獲**作為標示，成績次高的考生則獲*作為標示。每一科目等級旁的括號內分別註有文字，以防塗改。1級以下成績不予評級，以UNCL標示；缺席者則以ABS標示；被取消考試資格者，以DISQ標示。三者皆不列於證書上。
- (二) 考生如應考中國語文、英國語文或組合科學，本通知書附列各科目的分部成績。分部成績，以5**級至1級標示；1級以下成績不予評級，以UNCL標示；缺席者則以ABS標示；獲豁免參加該科目分部考試則以EXM標示，方括號內的百分率為該分部佔該科目比重的百分比，而科目等級是根據評估積分釐定。每一分部等級旁的括號內分別註有文字，以防塗改。以上科目的等級並不是各分部等級的平均值，而是根據科目總分來評定。考生的科目總分，來自每個分部所取得的實際分數，計算時已考慮各分部所佔的比重及每個分部的分數分布範圍。
- (三) 數學科包含兩個部分：必修部分及延伸部分。考生可自行選擇報考必修部分，或必修和延伸部分中一個單元。考生在必修部分及延伸部分的成績會分別匯報。
- (四) 應考有校本評核的甲類學科的考生如無須參與校本評核部分，該科目的等級會以*號標示。雖然全科成績只計算公開考試部分，評級時採取一致的水平。
- (五) 甲類學科的考生如因特別事故未能應考，有關科目的成績會以#號標示。本局經考慮該考生在有關科目的校內成績及參考其同校同學在香港中學文憑考試的相應成績後，估計該考生如能應考，在該科目應可獲得所列的成績。
- (六) 除應用學習中文(非華語學生適用)外，所有乙類學科的成績分為**達標並表現優異(II)**、**達標並表現優異(I)**及**達標**，其中以**達標並表現優異(II)**為最高。至於應用學習中文(非華語學生適用)的成績則分為**達標並表現優異**及**達標**。**達標**以下成績以**未達標**標示；被取消考試資格者，以DISQ標示。兩者皆不列於證書上。個別乙類學科獲資歷架構認可。相關證書由課程提供機構頒發予符合資格的考生。有關科目的資歷架構級別、資歷名冊登記號碼及登記有效期，請瀏覽資歷名冊網頁 www.hkqr.gov.hk。
- (七) 丙類學科考試採用劍橋大學國際考評部高級補充程度科目的試卷進行考核。成績以**a(a)**、**b(b)**、**c(c)**、**d(d)**、**e(e)**標示，其中以**a**級為最高，**e**級為最低。口語分部成績為**說話能力：優異 / 良好 / 合格**。**說話能力：合格**以下成績則不會列出。**e**級以下成績以UNGR標示；缺席者則以ABS標示；被取消考試資格者，以DISQ標示。考生如缺考其中一卷可被列作缺席該科考試。如考生缺席、被取消考試資格或成績在**e**級以下，該科將不列於證書上。

EXPLANATORY NOTES

1. There are three categories of subjects for the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination, namely Category A (Senior Secondary subjects), Category B (Applied Learning subjects) and Category C (other language subjects). Standards-referenced reporting is adopted for Category A subjects. Candidates' performance is reported with reference to a set of level descriptors for the subject. There are five levels of performance (5, 4, 3, 2, 1), with 5 being the highest and 1 being the lowest. Level 5 candidates with the best performance will have their results annotated with the symbols ** and the next top group with the symbol *. The words in brackets beside the subject levels are inserted to prevent alteration. Achievements below level 1 are designated as UNCL; absence is indicated by ABS while disqualification from the examination is indicated by DISQ. These results will not be recorded on the certificate.
2. For the subjects of Chinese Language, English Language, and Combined Science, the component results, ranging from level 5** to level 1 are also reported. Achievements below level 1 are designated as UNCL; absence is indicated by ABS; EXM means exemption from any component of the subject while the figure in square brackets beside EXM denotes the weighting of the exempted component, indicating that the subject level has an assessed element. The words in brackets beside the component levels are inserted to prevent alteration. For these subjects, the subject level is not simply the average of the component levels but is based on the candidate's subject mark, which is the total mark derived from the actual marks scored for each component, taking into account the weighting of each component and the range of marks available for each component.
3. The subject of Mathematics comprises two parts: the Compulsory Part and the Extended Part. Candidates may choose to take the Compulsory Part only or the Compulsory Part plus one of the modules of the Extended Part. Candidates' results in the Compulsory Part and the Extended Part are reported separately.
4. For Category A subjects with a school-based assessment component, the subject results of candidates are marked with a symbol * if they are not required to undertake school-based assessment. However, the same standards have been applied in grading their performance even though their subject marks are based entirely on their public examination results.
5. For Category A subjects, if the candidate was unable to attend the examination for any subject due to exceptional circumstances, the subject result is marked with a symbol #. Having considered the candidate's internal results in the subject concerned and the corresponding performance of the candidate's schoolmates in the Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination, the Authority estimates that had the candidate been able to attend the examination, the candidate would probably have attained the subject level as listed.
6. Achievements in Category B subjects are reported on this notice as **Attained with Distinction (II)**, **Attained with Distinction (I)** and **Attained**, with **Attained with Distinction (II)** being the highest, except for Applied Learning Chinese (for non-Chinese speaking students), the results of which are reported as **Attained with Distinction** and **Attained**. Achievements below **Attained** are designated as **Unattained** while disqualification from the examination is indicated by **DISQ**. These results will not be recorded on the certificate. Individual Category B subjects are recognised under the Qualifications Framework (QF). Relevant certificates will be issued to eligible candidates by course providers. For details regarding the QF Level, Qualifications Register Registration Number and Validity Period of the subjects, please visit the Qualifications Register website: www.hkqr.gov.hk.
7. Category C subjects are examined on Advanced Subsidiary (AS) level question papers from Cambridge Assessment International Education. Achievements in these subjects are indicated on this notice by the following: **a(a)**, **b(b)**, **c(c)**, **d(d)**, **e(e)**, with grade **a** being the highest and grade **e** being the lowest. A separate speaking endorsement grade, **'With Distinction / Merit / Pass in Speaking'**, is also reported. Achievement below **'Pass in Speaking'** is not recorded. Achievements below grade **e** are designated as **UNGR**; absence is indicated by **ABS** while disqualification from the examination is indicated by **DISQ**. A candidate who is absent from one of the papers may be recorded as absent from the subject. Achievements below grade **e**, absence and disqualification will not be recorded on the certificate.